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 CONSILIUL  JUDEŢEAN  ARGEŞ 

 

PROCES – VERBAL 

încheiat astăzi, 2 februarie  2016, 
în sedinţa extraordinară a Consiliului Judeţean Argeş 

 
      La orele 15,00 domnul Grigore Florin Tecău, Preşedintele Consiliului Judeţean 
Argeş a deschis lucrările şedinţei şi a anunţat că, din totalul de  34 de consilieri 
sunt prezenţi 33 de consilieri, fiind absent domnul consilier Vlădău Daniel, deci 
şedinţa este statutară. 
     La şedinţă au participat de drept din partea aparatului de specialitate al 
consiliului judeţean şi al unităţilor subordonate: dl Voica Ionel, Secretarul 
Judeţului Argeş, dna Alisa Ciobanu, director executiv Direcţia Administraţie 
Publică Comunităţi Locale, dna Mocanu Carmen, director executiv Direcţia 
Economică, dl Stoicea Alin, director  executiv  Direcţia Tehnică, dl Ivaşcu Sorin 
director executiv Direcţia  Investiţii, dna Roxana Stoenescu, şef Serviciul Relaţii 
Internaţionale Tineret, Cultură, dna Rădulescu Eliza, şef  Serviciul Resurse 
Umane, dl.Ciocnitu Eduard, directorul Regiei de Administrare a Domeniului 
Public şi Privat al Judeţului Argeş, dl  Sanduloiu Ion directorul Serviciului Public 
Judeţean Salvamont Arges, dna Alina Nicolau director producţie Regia Autonomă 
Judeţeană de Drumuri Argeş R.A., dl. Mazilescu Sorin, directorul Centrului de 
Conservare şi Promovare a Culturii Tradiţionale Argeş, dl. Badea Marian, 
directorul Direcţiei Generale de Evidenţă a Persoanelor Argeş, dna Pally Filofteia, 
director al Muzeului Viticulturii şi Pomiculturii Goleşti,  dl. Popescu Cornel 
directorul Muzeului Judeţean Argeş, dl Sachelarie Octavian, directorul Bibliotecii 
Judeţene Argeş,  dl Varodi Matei, directorul Teatrului ,,Al. Davila” Piteşti, dna 
Pendiuc Gabriela, director Şcoala Populară de Arte şi Meserii, dna Stâlpeanu 
Elena, director Centrul Cultural Brătianu, dl Macovei Adrian, directorul 
D.G.A.S.P.C. Argeş, dl Roman Vasile, directorul Camerei Agricole Argeş  dna 
Ciocănău Niculina, consilier Preşedinte, dna Tache Andreea, Arhitect Şef, dl 
Mânzână Ion, director al S.C. Jud Pază şi Ordine AG S.R.L.,dl Stavarachi Dragoş, 
economist al S.C. Jud Pază şi Ordine AG S.R.L., dna Radu Claudia, consilier 
Preşedinte. 
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Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău  
Bună ziua, bine aţi venit la şedinţa extraordinară. Avem doi întârziaţi, domnul 
Vlădău Daniel şi domnul doctor Enache Viorel. Şedinţa extraordinară din 2 
februarie 2016, 

Supun la vot ordinea de zi - cine este pentru? Dacă este cineva împotrivă? Dacă 
se abţine cineva?  
Ordinea de zi a fost aprobată în unanimitate. 
 
 
 

- I   -   

 
Trecându-se la punctul  I  al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea 

bugetului de venituri și cheltuieli la activitatea proprie a Consiliului Județean 
Argeș, pe anul 2016 - Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău a spus: 
    
    Se citeşte proiectul de hotărâre. 

    Consult dacă aveţi întrebări? Vă rog. 

Dl consilier Prunaru Iulian – Domnule Preşedinte, stimaţi colegi, am analizat 
aseară câteva anexe de la acest punct şi am constatat că, dacă bugetul pe anul 2016 
reprezintă cu  12%  mai mic decat anul  2015, anii următori şi mă refer aici la 
2017, vom avea o cifră de 285.724, un plus de doar 4,3%, previziuni pentru 2018, 
296.753,  un plus de 3,9% şi în 2019, 311.729. Dacă adunăm cele trei procente din 
cei trei ani, constatăm că,  abia în anul 2019, noi vom ajunge cu bugetul ca în anul 
2015. Am dreptate? 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – Mai puţin. 

Dl consilier Prunaru Iulian – Cu alte cuvinte, în cinci ani ajungem de unde am 
plecat. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – Încasările scad. 

Dl consilier Prunaru Iulian – La articolul 2, dumneavoastră aţi prezentat bugetul 
judeţului săptămâna trecută şi am luat şi noi cunoştinţă aseară. 



 3

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – Scuzaţi-mă, să mai fac o precizare, în timpul 
anului, acest buget va mai creşte pentru că vor apărea rectificările, ca şi anul trecut. 

Dl consilier Prunaru Iulian – Am vrut să spun că, patru cu trei şi cu celălalt fac 
doisprezece şi doisprezece cu optzeci şi opt fac unu. Articolul 2, domnule 
Preşedinte, săptămâna trecută aţi prezentat bugetul pe judeţ şi aţi spus că, avem 
343.264, la punctul 14 spuneaţi că avem un deficit, de fapt este excedentul pe anul 
2015, de 35.335,6, împreună fac 378.600. Ce vreau să spun că, ne-aţi prezentat 
deficitul de 35.335 şi astăzi veniţi în faţa noastră cu 35.390, cu o diferenţă de 55 de 
mii. Este o diferenţă de 55 de mii de lei, am înţeles aseară că, banii s-au dus către 
Mozăceni la domnul Funie Petre şi aş dori să întreb dacă se regăsesc în anexele 
dumneavoastră. Şi am o rugăminte, ca în bugetul general al bugetului acolo unde 
dumneavoastră aţi venit cu deficit, de fapt este un excedent, puneţi bară, 
deficit/excedent. 

Dl Preşedinte Grigore Florin Tecău – Nu putem scrie aşa ceva, aşa ne obligă legea. 
Dar tot noi am aprobat. 

Dl consilier Prunaru Iulian – Noi ştim dar cine citeşte peste ani nu-şi dă seama. 
Dacă mai luăm în considerare că dumneavoastră aţi venit cu excedentul, procentul 
faţă de 2015 este mult mai mic, domnule Preşedinte. Vă mulţumesc. 

Dl Preşedinte Grigore Florin Tecău – Şi eu vă mulţumesc. Vă rog domnule 
consilier. 

Dl consilier Bica Dănuţ – Domnule Preşedinte, ieri am avut şedinţe pe comisii, au 
venit propuneri, aflu de la comisia de cultură că, acolo au fost propuneri de 
modificări substanţiale de cifre, aş dori să ne informaţi care dintre propunerile 
respective au fost acceptate de dumneavoastră ca iniţiator şi unde se regăsesc banii, 
de exemplu care s-au diminuat la Muzeul Goleşti. Discuţia publică a bugetului s-a 
făcut pe draftul de buget de la vremea respectivă. Care sunt modificările în 
proiectul de buget pe care ni-l puneţi astăzi pe masă? 

Dl Preşedinte Grigore Florin Tecău - Eu am avut discuţii şi de dimineaţă, cu 
colegii mei de la comisia de cultură şi cu cei de la buget pe această problemă. Din 
păcate, modificările la Muzeul Goleşti au venit după ce tot calculul pe buget este 
întocmit, adică dânşii au propus ca cheltuielile pentru programul manifestărilor să 
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scadă de la 700 de mii la 100 şi ceva de mii. Aceste propuneri au fost aprobate, dar 
pentru că de ieri până astăzi nu se mai pot modifica, pentru că ar însemna să 
modificăm tot ce înseamnă bugetul judeţului Argeş, banii ceilalţi se regăsesc la 
cheltuieli materiale, iar în momentul în care ei vor fi cheltuiţi, ei nu pot fi cheltuiţi 
decât prin aprobarea consiliului judeţean. De fapt, eu am cerut astăzi direcţiei 
financiare din cadrul consiliului ca aceşti bani să fie blocaţi acolo până în semestrul 
trei dacă vor fi prezentate cheltuieli materiale, lucrări de întreţinere şi reparaţii şi 
noi îi aprobăm să-i dăm, dacă nu, îi vom transfera când va fi rectificare de buget şi 
îi vom duce la alte capitole. Tot capitolul de cheltuieli la nivelul Muzeul Judeţean 
cuprinde cheltuieli pentru capitolul manifestărilor, cheltuieli materiale şi cheltuieli 
anexe. Toate fac 700 de mii. Din aceste 700 de mii care erau la început, ei 
preconizau că, vor duce cât au spus aseară, restul rămân acolo şi îi vom cheltui 
doar cu hotărâre de consiliu judeţean. Vă rog. 

Dl consilier Postelnicescu Marius – Domnule Preşedinte, nu am întrebat la comisie 
şi de aceea întreb acum. Vreau să întreb dacă există o situaţie a asocierilor dintre 
Consiliul Judeţean şi Unităţile Administrativ-Teritoriale din judeţul Argeş pentru 
anul 2016, cu pondere pe drumuri, pe cofinanţare aşa cum ne ajută legea, deşi noi 
dăm cam 100%, nu 50% cu 50 %, şi dacă această situaţie este estimată şi într-o 
sumă pe care dumneavoastră aţi prevăzut-o în bugetul pe anul 2016, şi în ce 
capitol. Pentru că aici văd nişte transferuri pe unităţile administraţiei publice 
locale, la secţiunea dezvoltare este de 3.639 mii lei. Există o estimare? Ştim ce 
bani? Pentru că vor veni din nou primarii să ceară bani pentru modernizarea sau 
repararea acestor drumuri, nu vorbim de Direcţia de Investiţii, ci de ce ajută 
Consiliul Judeţean şi dacă sunt bani suficienţi, ar trebui să aşteptăm rectificările din 
vară.  

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău - Acest buget pe care îl aprobăm astăzi este 
bugetul de funcţionare al Consiliului Judeţean. Suma la care vă referiţi este suma 
de dezvoltare pe  care o foloseşte Consiliul Judeţean pentru activităţile proprii 
pentru dezvoltare la nivelul Consiliului Judeţean, investiţii şi cheltuieli materiale. 
În privinţa localităţilor, aşa cum am spus şi la buget, din cei 73% pe care îi 
repartizează Unităţilor Administrativ-Teritoriale, Direcţia de Finanţe, ne-a dat nouă 
dreptul, Consiliului Judeţean, să repartizăm  20% localităţilor. Asta înseamnă 24 de 
milioane de lei. De asemenea, tva-ul de drumuri de 8 milioane de lei, având în 
vedere că, avem acest excedent bugetar, am zis că nu mai folosim noi la drumuri 
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pentru că avem de unde să dăm bani pentru acestea şi am reusit să acoperim toate 
obiectivele şi vom împărţi tot localităţilor. Săptamâna aceasta am terminat 
discuţiile cu localităţile, cu primarii, sper ca săptămâna viitoare să primiţi fiecare 
dintre dumneavoastră un draft cu privire la aceste sume, ca să le puteţi discuta şi 
politic şi administrativ şi pe zonele pe care le ştiţi, ca să putem face modificările 
respective. Aceşti bani vor fi daţi de Consiliul Judeţean printr-o şedinţă la sfârşitul 
lunii, Unităţilor Administrativ-Teritoriale pentru patru mari capitole: pentru plata 
arieratelor, nu avem deocamdată nicio localitate, pentru plata împrumuturilor 
ratelor la trezorerie, pentru cofinaţarea proiectelor europene şi pentru proiecte în 
derulare la nivelul localităţilor, proiecte de dezvoltare, infrastructură, apă, canal, 
drumuri.  În privinţa asocierilor, din păcate aşa cum este legislaţia astăzi, avem 
mari lacune şi semne de întrebare la modul cum încheiem asocieri cu localităţile. 
Legea impune foarte clar ca această asociere să fie făcută înainte de proiectare, 
înainte de licitare şi înainte de a stabili sursa de finanţare. Pentru lucrările începute, 
este tardiv să discutăm despre asocieri, ştiţi că aşa s-a întâmplat cu drumul 
Sticlelor, trebuie să dăm banii pentru că nu s-au putut pune de acord cu facturile, 
nu s-au putut plătit acei bani, au intrat în excedent şi acum trebuie să-i dăm la 
sfârşitul lunii februarie. Deocamdată nu avem solicitări  pentru lucrări noi la 
nivelul UAT-urilor din judeţ pentru asocieri. 

Dl consilier Bica Dănuţ – Domnule Preşedinte, să înţelegem că, nicio asociere din 
cele care sunt făcute nu mai poate fi luată în considerare pentru a fi finanţată? 

Dl Preşedinte Grigore Florin Tecău – Am încercat la toate asocierile care până 
acum au fost începute şi acolo unde există parteneriat între Consiliul Judeţean şi 
localităţi, să putem acoperi sumele prin Consiliul Judeţean la aceste discuţii unde 
vom repartiza banii. 

Dl consilier Bica Dănuţ – Domnule Preşedinte, noi vă rugăm ca acea situaţie cu 
solicitările primarilor pe care o vom discuta la sfârşitul lunii februarie să vină în 
timp util, să nu apară în ultima zi sau în dimineaţa respectivă, inclusiv acest 
centralizator. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – Fiţi sigur că nu va fi aşa. 
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Dl consilier Postelnicescu Marius – Domnule Preşedinte, nu am înţeles ultimul 
răspuns, deci noi nu mai dăm bani pentru lucrări începute în continuare pe care 
consiliile locale le au în desfăşurare, dar în acelaşi timp plătim arierate, pe ce? 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – Nu putem să facem asocieri. 

Dl consilier Postelnicescu Marius – Domnule Preşedinte, sunt asocieri care stau la 
sertar  de anul trecut, de acum doi ani, unele au fost rezolvate, unele nu. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău -  Vă uitaţi pe situaţie, toate aceste asocieri, au 
fost analizate şi acolo unde au fost cerinţe. Din păcate unele dintre aceste asocieri 
chiar localităţile nu au bani să le susţină. Şi noi nu avem cum să dăm bani, 50% 
trebuie să dea ei. Când veţi primi situaţiile, vă uitaţi pe ele şi putem  discuta pe 
fiecare în parte şi poate că, aveţi informaţii mai multe decât noi şi putem să le 
detaliem. Trebuie să primiţi situaţia ca să vă daţi seama despre ce este vorba. 

Dl consilier Bica Dănuţ – Asta v-am şi rugat, într-un timp rezonabil. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău -  Sigur că asta vom face. Mi-am adus aminte, 
domnul Jinga a fost la toate discuţiile şi poate să confirme. 

Dl consilier Jinga Valerian  - Legat de problema aceasta voiam să iau cuvântul. 

Dl consilier Prunaru Iulian – Domnule Preşedinte, acel excedent înseamnă 9,33% 
de fapt influenţa în bugetul pe anul acesta. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – Aveţi ceva cu excedentul acesta. 

Dl consilier Prunaru Iulian – Nu, nu, să vedeţi unde vreau să ajung. 
Dumneavoastră aţi dat pentru cultură , recreere şi religie 9,19%. Observaţi că, 
excedentul îl folosim în totalitate pentru cultură, recreere şi religie, vă anunţ că, din 
cele trei domenii, religia ocupa 24% şi neclericalul, domnule Preşedinte, la 
verificarea mea de săptămâna trecută, când nu am dorit să vă stric buna dispoziţie, 
să ştiţi şi dumneavoastră că, 80% din neclerical la ţară, la ritul ortodox, cel puţin eu 
acolo am verificat, înseamnă femei de serviciu, înseamnă soţiile, ori ale preotului 
ori ale cântăreţului şi în realitate enoriaşii fac curăţenie, aş dori să dăm o hotărâre 
sau să anunţăm mai departe la domnul Daniel, Patriarhul României, să interzică ca 
soţ, soţie, să facă parte din aceeaşi biserică.  Este de râsul lumii.  Şi să ştiţi că, 
suma de 8855 de mii de lei înseamnă enorm, pentru neclerical, oameni care nu dau 
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pe acolo, aseară am venit cu nume şi prenume, haideţi să interzicem ca rudele până 
la gradul trei-patru, să nu facă parte din neclericalul acelor parohii pentru că este o 
mare  japcă. Comentam aseară cu domnul Bica, dacă la o biserică aproape de noi, 
iau 10-15 milioane pentru un botez şi nu dau documente, dacă iau aceleaşi cifre sau 
mai mari pentru o cununie şi au ajuns oamenii, mai ales pe sud, sa meargă dintr-o 
parohie în alta, întrebând unde sunt preoţii mai corecţi, pentru că şnapani sunt toţi. 
Este o părere a mea personală, vă spun ca unul care este trecut prin domeniile 
acestea, nu că aş avea eu ceva cu biserica, dar nu se poate să fii şi popă şi hoţ în 
acelaşi timp. 

Dl Preşedinte Grigore Florin Tecău – Domnule consilier, dumneavoastră ştiţi 
foarte bine problema, dar vreţi să mă provocaţi. Banii alocaţi pentru cheltuielile 
acestea sunt bani care se referă la cântăreţii bisericilor  şi care nu sunt ai 
Consiliului Judeţean, ei vin direct repartizaţi de Guvernul României, noi nu facem 
decât să semnăm pentru aceşti bani fiind ordonatori de credit şi se împart conform 
legislaţiei în vigoare. 

Dl consilier Prunaru Iulian – Domnule Preşedinte, n-aveţi dreptate. Haideţi să 
facem ordine în România. Dacă dumneavoastră daţi 45% la asistenţă socială şi din 
45% două treimi din 170.000 mii lei, 102.000 mii lei, am înţeles de la doamna 
Ciocănău că s-a mai redus, dăm pentru pensionarii cu handicap, în realitate 
jumătate sunt pensionari pe caz de boală, diagnostic oftalmologie, nu sunt orbi, nu 
au nicio treabă, au şi însoţitori şi fac o grămadă de afaceri, sunt posesori de maşini, 
sunt posesori de căruţe etc. Iată încă o soluţie, noi trebuie să sesizăm organele 
statului să nu le mai dea bani, trebuie să avem bugetul mai mic, dar să nu mai 
alimentăm nişte hoţi. Despre asta este vorba. Şi luăm pe fiecare domeniu în parte 
dacă vreţi. Nu este în regulă.  Domnule Preşedinte, când dumneavoastră daţi pentru 
acei pensionari cu handicap, dacă înmulţim cu  patru avem mai mult decât bugetul 
judeţului, vă daţi seama că, aceştia consumă mai mult decat un sfert din buget, nu 
este în regulă. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – Eu imi dau seama. 

Dl consilier Prunaru Iulian – Eu am o propunere, să-i plimbăm pe cei care sunt la 
comisiile de handicap, pe cei de la comisiile din Argeş să-i ducem la Călăraşi şi 
invers pentru că, dumnealor dau adresele către medici şi medicii dau un aviz acolo. 
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Nu este în regulă domnule Preşedinte. Facem încrucişare la comisii să reducem cel 
puţin pentru cei care sunt nevăzători dar în realitate sunt perfect sănătoşi. Nu m-am 
legat de cântăreţi, m-am legat de femeile de serviciu care sunt soţiile cântăreţilor, 
nu vorbeam eu de ceilalţi, era vorba de cu totul alte persoane. În realitate dau cu 
mătura, epitropul cel mai mare în grad dintre enoriaşi, despre asta este vorba. Vă 
mulţumesc. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – Vă mulţumesc domnule consilier. Vă rog. 

Dl consilier Jinga Valerian  – Domnule Preşedinte, vreau să mă refer la bugetul 
Consiliului Judeţean care ar trebui stabilit în funcţie de strategiile pe care noi le-am 
propus şi le stabilim aici în şedinţele consiliului judeţean. Şi de asemenea, la cei 24 
de milioane de lei. Am participat la întâlnirea cu primarii din 70 de localităţi, nu 
cred că putem să împărţim judicios banii acestor localităţi dacă avem întâlniri de 
un sfert de oră, de jumătate de oră. După părerea mea, ar trebui o comisie care să 
analizeze proiectele localităţilor respective, priorităţile pentru localităţile 
respective, priorităţi care să corespundă cu priorităţile judeţului Argeş. Drept 
pentru care, la împărţirea celor 24 de milioane, noi ar trebui să fim consultaţi toţi, 
pentru că nu mai avem timp pentru comisia aceasta şi ar trebui să ne spunem 
părerea legat de proiectele pe care le au localităţile respective. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – Domnule consilier, dumneavoastră aţi fost la 
discuţii şi nu aţi reţinut ce era mai important. Legea Bugetului spune că, nu dăm 
bani pentru toate proiectele, decât pentru patru direcţii. Dacă dumneavoastră 
vorbiţi de toate proiectele pe care le fac UAT-urile… 

Dl consilier Jinga Valerian  – Nu de toate proiectele. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – Îmi pare rău, aţi fost acolo, am discutat şi 
am repetat fiecărui primar că acestea sunt cele patru domenii în care putem să 
alocăm bani şi am încercat să găsim o soluţie ca pe fiecare primar să-l ajutăm să 
finalizeze proiectele pe acest an sau dacă au probleme în ceea ce priveşte datoriile 
sau achitarea unor rate, sau cofinanţările unor proiecte europene, ceea ce spuneţi 
este o dezinformare, îmi pare rau, aţi fost prezent. 

Dl consilier Jinga Valerian  – Mi-am notat absolut tot, de la fiecare localitate. 
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Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – Nu putem vorbi despre toate proiectele de la 
unitatea administrative-teritorială pentru că,  înseamnă că îi amăgim pe oameni şi 
le creăm tot felul de idei sau tot felul de vise pe care nu putem să le susţinem după 
aceea. Nu suntem în campanie electorală să promitem marea cu sarea. Noi trebuie 
să împărţim doar 24 de milioane de lei. 

Dl consilier Jinga Valerian  – Bineînţeles, 24 de milioane, mi-am notat pentru 
fiecare localitate absolut tot ce s-a discutat. Mulţumesc. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – Altcineva? Vă rog. 

Dl consilier Sofianu Narcis – Domnule Preşedinte, aş dori să întreb eventual dacă 
cineva din executiv poate să-mi răspundă, care este suma de contribuţie din bugetul 
de anul acesta pe asocierea sau parteneriatul pe care îl avem cu Ara Software şi 
totodată dacă pe parteriatul public privat cum înţeleg că este, dacă la capitolul 
profit, este prevăzut şi procentul pe care urmează să-l încasăm din această 
colaborare deosebită. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – Doriţi să raspundă cineva din executiv. 

Dl consilier Sofianu Narcis – Nu ştiu, dacă dumneavoastră cunoaşteţi pe de rost 
toate aceste amănunte. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – Amănunte mai ştiu şi eu pentru că mă lovesc 
zilnic de acest proiect şi acest contract pe care trebuie să-l respectăm şi să-l 
dezvoltăm. Aveţi acolo toate datele? Să răspundeţi ? Pot să vă spun următorul 
lucru. Din punct de vedere al Consiliului Judeţean, noi suntem obligaţi, prin 
contractul încheiat, să suportăm cheltuielile pentru parteneriat, unităţile 
administrative-teritoriale suportă cheltuielile pentru parteneriat din sumele de 
dezvoltare la nivelul localităţilor pe care le-au primit din alocarea de la direcţia 
financiară, săptamâna viitoare am stabilit să avem o întâlnire cu reprezentanţii Ara 
Software şi să analizăm modul în care putem să reducem aceste cheltuieli sau să 
găsim o soluţie comună prin care toate primăriile să poată să plătească partea 
financiară care le revine din parteneriat. Este un contract foarte stufos care 
cuprinde foarte multe date, dacă doriţi să-l studiaţi, vi-l punem la dispoziţie şi 
poate ar fi bine să ne consultăm în privinţa proiectelor juridice din acest contract şi 
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dacă putem să facem modificări care să sprijine Unităţile Administrativ-Teritoriale, 
vă rog să vă implicaţi. 

Dl consilier Sofianu Narcis – Vă mulţumesc.   

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău  - 2025 este termenul? Uitaţi-vă în contract să-
mi spuneţi. 

Dl consilier Postelnicescu Marius – 2050. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – 2050? Ar fi bine să ne uităm pe el sa vedem 
ce este acolo. Chiar vă rog să vă uitaţi şi poate găsim soluţii. 

Dl consilier Sofianu Narcis – Domnule Preşedinte, mai am o rugăminte, să nu se 
întâmple ca la Bechtel, aveţi grijă să nu dispară contractul. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – Săptămâna viitoare când o să avem 
întâlnirea cu primarii şi cu reprezentanţii Ara Software o să vă anunţăm, puteţi 
participa la aceste întâlniri. Vă rog. 

Dna consilier Sandu Elena – Domnule Preşedinte, o singură remarcă dacă imi 
permiteţi şi mie, dacă tot au deschis colegii discuţia, sper să respectăm aceste 
criterii cu privire la  împărţitul banilor, dar o rugăminte am, să se ţină cont şi de 
Mioveni, cu construirea noului spital. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – O să vedeţi toate datele când o să terminăm 
tot de însumat, tot ce am primit până acum şi atunci putem discuta pe fiecare în 
parte.  

Supun spre aprobare proiectul de hotărâre– cine este pentru? 
Dacă este cineva împotrivă? Dacă se abţine cineva?  
Proiectul de hotărâre a fost aprobat în unanimitate. 
S-a adoptat hotărârea nr 15. 
 
 

- II -  
 
Trecându-se la punctul II al ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind aprobarea 

calendarului principalelor activități și manifestări cultural-artistice, științifice, 
sportive și sociale pe anul 2016, ce vor fi organizate și sprijinite de Consiliul 
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Județean Argeș și instituțiile subordonate, precum și a nomenclatorului de 
materiale ce vor susține aceste activități. - Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău a 
spus: 
      Se citeşte proiectul de hotărâre. 

    Consult dacă aveţi întrebări? Vă rog. 

Dl consilier Postelnicescu Marius – Domnule Preşedinte, dacă tot avem această 
acţiune, ,,Dragobetele sărută fetele,, la vreo patru instituţii de cultură, poate să 
înregistreze această activitate şi de asemenea la Bilblioteca Judeţeană, este un 
proiect interesant ,,Iniţierea cursanţilor în arta iluminării letrinelor,,. 

Dl consilier Fulga Marian – Domnule Preşedinte, în premieră anul acesta votăm 
aceste activităţi cultural-sociale, artistice, după ce se adoptă bugetul. Eu consider 
că, ar fi necesar de acum încolo, ca programul acestor activităţi să fie dezbătut şi 
aprobat în ultimele luni ale anului anterior aprobării bugetului, adică în cazul de 
faţă eu cred că aceste activităţi ar fi trebuit normal aprobate fie în şedinţa din 
noiembrie, fie în şedinţa din decembrie, tocmai pentru a putea să ne raportăm şi noi 
din punct de vedere bugetar la derulara unor activităţi. Apropo şi de şedinţa de ieri, 
în care mai mult s-a discutat şi pe baza unor instituţii de cultură şi s-a ajuns la o 
concluzie, din punctul meu de vedere nefirească. Într-adevăr sunt foarte multe 
activităţi care consumă bani importanţi şi poate că, banii aceştia importanţi pentru 
anumite activităţi artistice, sociale şi ştiinţifice, ar trebui oarecum regândiţi pentru 
a avea un impact mai mare asupra acestor activităţi, pentru că a devenit o rutină 
efectiv, aşa cum spunea şi colegul, dacă desfăşurăm un dragobete de dragul de a 
desfăşura un dragobete şi a aduce două clase de elevi de la şcolile din zona 
centrului respectiv sau instituţiei de cultură, nu ştiu cât de mare este impactul 
respectiv. Este adevărat că, le dăm posibilitatea unor colegi din mass-media de a 
scrie despre aceste activităţi şi să aducă în atenţie nişte tradiţii ale noastre, dar ar 
trebui să avem şi eficienţă în cheltuirea banului public pe de o parte şi pe de altă 
parte şi ca impact în ceea ce înseamnă activităţile acestor instituţii de cultură, care 
ştim foarte bine că majoritatea sunt finanţate de către Consiliul Judeţean şi mai 
puţin trăiesc din autofinanţare şi din activităţile pe care le desfăşoară cu adevărat. 
Vă  mulţumesc. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – Este corect ce spuneţi, acum analizând toate 
aceste cheltuieli şi toate aceste programe, aici este necesar să gândim o 
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reorganizare,  aşa cum multe judeţe au făcut-o, înfiinţarea acelei direcţii  de cultură 
care coordonează la nivelul judeţului, toate  aceste activităţi. Probabil că, în viitor 
va trebui să găsim această soluţie şi la nivelul Consiliului Judeţean Argeş, pot fi 
gândite astfel de manifestări, bugetele stabilite şi sumele aprobate. 

Dl consilier Fulga Marian – Eu vă mulţumesc că mi-aţi adus în atenţie localul din 
Găvana, eu am copilărit şi am crescut acolo şi am făcut Şcoala nr.6 vis-a vis de 
Cinematograful Lumina, chiar m-au întrebat foarte mulţi ce se întâmplă cu acel 
local, ce reprezintă el cu adevărat şi ce se doreşte a se face cu acel local. De fiecare 
dată când mă întâlnesc cu fostul director al Cinematografului Lumina, care acum 
este aici la Modern, îmi spune pentru ce aţi făcut demersuri, să luaţi acel 
cinematograf să-l tineţi pentru Bursa de Mărfuri sau pentru nu ştiu ce alte instituţii 
apropiate anumitor persoane din cadrul Consiliului Judeţean. Dacă tot este 
momentul să dăm curs unor investiţii în Cinematograful Lumina, haideţi să o 
facem cât mai repede pentru că au trecut ani mulţi de când se gândeau nişte 
proiecte şi nu s-a făcut nimic concret. Vă mulţumesc. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – În Cinematograful Lumina acum nu mai 
există niciun fel de asociere şi niciun fel de inteprinzător particular. Astăzi 
dimineaţă am avut discuţii cu directorii direcţiilor din Consiliul Judeţean şi cu 
preşedintele comisiei de cultură, avem o problemă urgenţă în perioada următoare, 
Centrul Creaţiei, Ansamblul Dorul şi Doina sunt la Brătianu, Brătianu intră în 
reabilitare, se va închide şi va trebui să ne mutăm la Lumina. Am făcut toate 
investiţiile necesare şi am alocat banii anul trecut pentru finalizarea acestor lucrări, 
urmează etapa a doua, iar modernizarea şi reabilitarea sălii de spectacole, este 
prinsă ca variantă de bugetare pe anul acesta, lucrarea de proiectare şi de începere a 
lucrărilor la această sală de spectacole şi conform strategiei pe care o avem în 
privinţa celor două obiective mari, Cinematograful Lumina şi Teatrul de Vară, iar 
în perioada apropiată urmează să încheiem acel parteneriat cu institutul de 
arhitectură pentru a fi transformat într-un centru multifuncţional cultural. O singură 
problemă este la Cinematograful Lumina şi va trebui să găsim o soluţie, vom 
analiza în perioada următoare, în momentul în care creăm acest centru cultural 
acolo, nu avem spaţiu de parcare. 

Dl consilier Fulga Marian – Se poate găsi o solutţie cu Consiliul Local Piteşti. 
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Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – Probabil, vom vedea. 

Dl consilier Bica Dănuţ – Domnule Preşedinte, în cultură pe undeva este firesc, 
orgoliile sunt foarte mari, artişti foarte mulţi, fiecare se consideră cel mai bun în 
domeniu, fiecare se consideră super profesionist, totuşi noi împărţim sărăcia, chiar 
aşa, în domeniul culturii. Rugămintea mea este ca să fie tratate cu atenţie toate 
solicitările lor, ştiu că sunt pătimaşi, am şi eu ocazia să-i ascult, la un moment dat 
nu mai ştii cine are dreptate, identitatea noastră culturală trebuie promovată dar vă 
dau un singur exemplu, nu cred că suntem destul de cunoscuţi în Uniunea 
Europeană şi ar fi de preferat să alegem în ţări europene decât în ţări exotice, chiar 
dacă este tentant să ajungi prin Indonezia, Malaezia sau nu ştiu ce insule prin 
Oceanul Pacific. Este şi acesta un mod de a realiza mai multe evenimente, cu bani 
mai puţini, de a participa la evenimente cu bani mai puţini şi de a ne face cunoscuţi 
într-un mod mai performant ca judeţ, cu o identitate mai ales folclorică deosebită. 
Cred că, mai este mult de lucrat pe Uniunea Europeană şi cred că ar trebui să ţinem 
cont de treaba acesta. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – Sunt de acord să analizăm toate aceste 
aspecte şi să sprijinim. Deocamdată cultura este domeniul care ne reprezintă cel 
mai activ peste tot. 

Dl consilier Postelnicescu Marius – Domnule Preşedinte, doar o intervenţie la 
anexa 2, la calendarul activităţilor educative pentru şcoala gimnazială specială şi a 
celorlalte, toate aceste programe sunt ale celor cinci şcoli şi se încheie la jumătatea 
lunii iunie, aş fi interesat să întreb de ce nu sunt pe tot anul ca şi la celelalte 
instituţii de cultură. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău – Pentru că este vacanţă şi este pe an şcolar şi 
probabil îl vom aproba la începutul anului, aşa am făcut anul trecut, iar consiliul 
viitor îl va aproba pe cel care va fi la toamnă.  

Supun spre aprobare proiectul de hotărâre– cine este pentru? 
Dacă este cineva împotrivă? Dacă se abţine cineva?  
Proiectul de hotărâre a fost aprobat în unanimitate. 
S-a adoptat hotărârea nr 16. 
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Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău -  I-am rugat pe colegii mei vicepreşedinţi şi 
pe directorii instituţiilor de cultură ca mâine în conferinţa de presă să prezinte 
detaliat acest program şi să prezinte toate aspectele pe care vrem să le dezvoltăm în 
acest an din punct de vedere al culturii în judeţul Argeş. 

 
 
                                                                       -   III – 

 
Trecându-se la punctul III al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind 

actualizarea Regulamentului de organizare şi funcţionare al Muzeului Viticulturii 
şi Pomiculturii Goleşti. - Dl Preşedinte  Grigore Florin Tecău a spus:     

 
    Se citeşte proiectul de hotărâre. 

    Consult dacă aveţi întrebări? Nu sunt? 

Supun spre aprobare proiectul de hotărâre – cine este pentru? 
Dacă este cineva împotrivă? Dacă se abţine cineva?  
Proiectul de hotărâre a fost aprobat în unanimitate. 
S-a adoptat hotărârea nr 17. 
                                                                                                                                                             
 

                                                        -  IV - 
 

Trecându-se la punctul IV al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind majorarea 
tarifului pentru serviciile de pază prestate de Serviciul Public Judeţean de Pază şi 
Ordine Argeş. dl Preşedinte Grigore Florin Tecău a spus: 
    Se citeşte proiectul de hotărâre. 

    Consult dacă aveţi întrebări? Vă rog. 
 
Dl consilier Prunaru Iulian – Domnule Preşedinte, stimaţi colegi, pentru că este în 
sală domnul Mânzână, o cunoştinţă veche de-a mea, aş dori să-i adresez câteva 
întrebări. Dacă dumnealui are 215 salariaţi, prin majorările de la 1 mai când 
salariul minim  va creşte cu 19% de la 1050 la 1250 lei, câţi dintre salariaţii lui vor 
avea minimul pe economie şi câţi din cei de anul trecut care s-au angajat vor avea 
salariul ca cei care lucrează de 10 ani. Şi ca să termin, dumnealui a venit cu 13 
lei/ora per agent foarte puţin, de la 12 la 13 lei  înseamnă o influenţă de 8% 
domnule Preşedinte şi domnule director, în condiţiile când Guvernul României a 



 15

dat Hotărârile de Guvern 871/2013, 1091/2014 şi 1017/2015. Consider că, 
ora/agent de la 12 la 13 lei este foarte mică, 1 leu şi câţi vor ajunge de la 1 mai să 
aibă salariul minim pe economie. 

Dl Mânzână Ion – În primul rând sărut mâinile, bună ziua, mulţumesc domnului 
consilier, vechi prieten, că doreşte să mă ajute, 90% din personal este plătit cu 
salariul minim pe economie. Am avut mari probleme şi cu instituţiile care ne 
verifică, în speţă Curtea de Conturi, un singur individ deţine mai multe funcţii, 
adică, administrator, secretar, casier, magazionier. Pentru că, a trebuit să aplicăm 
ordonanţa cu privire la reducerea de personal şi avem un număr fix de personal, 
sigur că, personalul tesa este foarte restrâns. Tariful este minim la această oră. 
Dumneavoastră aveţi dreptate, ar fi trebuit să venim cu un tarif mai mare dar nu ne 
permitem lucrul acesta pentru că, ştim că în acelaşi timp tariful nostru afectează şi 
bugetele  celorlalte instituţii cărora le asigurăm această prestare de serviciu. Înainte 
de a lua această decizie ne-am consultat cu contabilul şef şi ne-a arătat influenţa pe 
care o are leul acesta la tariful orar pe fiecare unitate în parte pentru a şti şi dânsa 
alocaţiile bugetare care au loc mai departe. Prin comparaţie vreau să vă spun că, 
sunt colegi de-ai mei, Vâlcea de exemplu cu acelaşi obiect de activitate unde tariful 
la această oră este undeva la 13,9 lei, Prahova are alt mod de organizare dar tariful 
este undeva de 13,5 lei. Este adevărat că, reducem la maxim cheltuielile indirecte 
pentru că au apărut în presă tot felul de speculaţii, vă dau un singur exemplu: eu 
am acelaşi salariu pe care l-am avut în 2011 când m-am angajat aici. Mulţumit de 
răspuns, domnule Prunaru? 

Dl consilier Prunaru Iulian – Da. 

Dl Mânzână Ion – Facem eforturi, reducând cheltuielile indirecte ca să 
supravieţuim.  Ne dăm seama că, trecem printr-o situaţie destul de grea, tăiem din 
sporuri, ultima mărie de salariu la aceasta oră nu am aplicat-o, este o masură pe 
care mi-am asumat-o, urmând ca, dacă din punct de vedere financiar, vom sta 
foarte bine să aplicăm această mărire de salariu. 

Dl consilier Prunaru Iulian – Salariaţii dânşilor o duc foarte rău să ştiţi şi aş 
propune să venim la nivelul Prahovei cu 13.5 lei, eu iau la ocazie pe sud salariaţi ai 
dânsului şi nu au bani să-şi întreţină familiile. Domnule Preşedinte, este o ruşine ca 
o persoană de 45 de ani care s-a angajat acum 10 ani să aibă acelaşi salariu ca unul 
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de 25 de ani care s-a angajat anul trecut pentru că au venit nişte majorări în trepte 
foarte mari, s-a dublat aproape salariul minim şi iată că, dumnealui a ajuns aproape 
cu 80% din salariaţi să aibă minimul pe economie de la Paşti în colo. 

Dl Preşedinte Grigore Florin Tecău – Înainte de şedinţă i-am spus domnului 
Mânzână şi vă spun şi dumneavoastră acum, de mâine o comisie a Consiliului 
Judeţean şi cu reprezentanţi ai societăţii,  se vor întâlni şi vor stabili şi vor verifica 
şi vor găsi soluţiile pentru funcţionarea în bune condiţii a acestei societăţi. 

Dl consilier Prunaru Iulian – Foarte bine. Este un pas înainte. Vă mulţumesc. 

Dl Mânzână Ion – Şi eu vă mulţumesc pentru grija de care daţi dovadă. 

Dl consilier Postelnicescu Marius – Domnule Preşedinte, sigur că salariile sunt 
mici, tariful trebuie să crească dar dacă discutăm despre o piaţă concurenţială, nu 
ştiu dacă domnul director poate să obţină contracte în privat sau la alte instituţii 
fară să fie susţinut acum, cum este susţinut de instituţiile subordonate Consiliului 
Judeţean şi atunci poate să piardă. Şi atunci din acei 115 salariaţi, jumătate vor 
pleca acasă. Trebuie gândită şi pe termen lung, poate apărea o licitaţie, o ordonanţă 
care să spună că instituţiile subordonate au personalitate juridică şi trebuie mers la 
licitaţie. Trebuie să mergeţi în paşi mărunţi că altfel dacă urcaţi la 14-15 lei, nu 
ştiu...să spună şi colegul dumneavoastră director. 

Dl Mânzână Ion – Aveţi perfectă dreptate, dar atenţie, a acţiona pe piaţa 
concurenţială şi facem acest lucru cu S.C. JUD PAZă ŞI ORDINE ne duce în 
situaţia în care 90% din firmele de pază, vă spun în cunoştinţă de cauză, sunt la 
această ora în ilegalitate. Tarifele practicate de ei încalcă toată legislaţia României. 
Nu-i posibil să laşi la o licitaţie la care o firmă câştigă şi prin tariful pe care îl 
solicită, nu poate acorda nici măcar salariul acela minim pe economie d-apoi 
cheltuieli indirecte, cheltuieli de personal, echipamentul care este obligatoriu. 
Sigur, dumneavoastră aveţi perfectă dreptate, pe S.C. JUD PAZĂ ŞI ORDINE, în 
anumite situaţii a acţionat pe piaţa concurenţială şi credeţi-ne că pierdem la sume, 
diferenţe foarte mari. Există o asociaţie naţională a firmelor cu specific de 
securitate , protecţie şi pază care au afişat un cost minim per obiectiv. Este undeva 
în jur de 13,4 lei. Acela îl aplică firmele serioase din România, că sunt firme 
apărute în România ca ciupercile după ploaie, asta este cu totul o altă problemă. 
Piaţa aceea concurenţială de care vorbiţi dumneavoastră nu este o piaţă reală, noi 
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încercăm să ne confruntăm cu firme care au acelaşi domeniu de activitate dar care 
acţionează în limita legii. Nu-i supărare dacă pierdem la un ban, am avut situaţii în 
care am pierdut licitaţii la un ban, nu-i supărare, ne dăm seama că acel ban poate fi 
scos printr-o anumită economie. Dar când pierdem la 1.5 lei mai jos decât noi şi ne 
dăm seama la o minimă calculaţie, nu trebuie să fim economişti, nu se rezolvă nici 
plata obligatorie a salariaţilor, deja nu mai vorbim de piaţă concurenţială, ci de 
evaziune fiscală. Dacă doriţi, dezvolt subiectul acesta, Finanţele spun că este 
problema ITM-ului, ITM-ul spune că este problema Finanţelor. Mulţumesc. 

Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău  
Supun spre aprobare proiectul de hotărâre– cine este pentru? 
Dacă este cineva împotrivă? Dacă se abţine cineva?  
Proiectul de hotărâre a fost aprobat în unanimitate. 
S-a adoptat hotărârea nr. 18. 
 
 
Dl  Preşedinte Grigore Florin Tecău –Vă mulţumesc pentru prezenţă. Să aveţi o zi 
bună în continuare! 

Şedinţa s-a încheiat la ora 16.00. 

∗  Notă – După începerea şedinţei a sosit domnul consilier Enache Viorel. 
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